
 

 

Tyczyn, dnia 26 maja 2017 r.  

Rada Miejska 

ROR.0002-1.37.2017 

 

 

Protokół Nr 37/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 26 maja 2017 r. 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji. 

Obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył   

Adam Skowroński Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

Następnie stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się   

15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 

Radni nie wnieśli wniosków ani uwag do porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

4. Informacja o realizacji zadań przez PGK „Eko-Strug” w Tyczynie za 2016 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV.235.17 Rady Miejskiej   

w Tyczynie z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitali-

zacji Gminy Tyczyn na lata 2016-2022”. 

6. Informacja o realizacji zadań za 2016 r. przez instytucje kultury.  

7.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego     

Gminy Tyczyn za 2016 r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn   

za 2016 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r. 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia IV Zmiany Studium             

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu                    

Podkarpackiemu w zakresie utrzymania chodników/ścieżek rowerowych przy drodze   

wojewódzkiej. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Tyczyna. 

13.  Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

14.  Sprawy różne, wolne wnioski. 

15.  Zapytania i interpelacje. 

16.  Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

17.  Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

18.  Zakończenie sesji. 

   

Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 
Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Mieczysława Płonkę, Zdzisława   

Prokopa i Tadeusza Ruszla.  
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Rada w obecności 15 radnych - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz   

0 głosach „wstrzym. się” – wybrała Komisję Wnioskową w zaproponowanym   

składzie. 

 

Ad.4. Informacja o realizacji zadań przez PGK „Eko-Strug” w Tyczynie za 2016 r. 

- Prezes „Eko-Strug” Zbigniew Możdżeń przedstawił informacje o realizacji zadań przez 

PGK „Eko-Strug” w Tyczynie za 2016 r. Następnie przedstawił informacje o realizacji 

zadań w 2017 r. i propozycje na rok 2018.  

Po przedstawieniu informacji radni rozpoczęli dyskusje i zadawali, na które odpowiadał  

pan Z. Możdżeń. W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący, radni: Adrian Kocór, Tomasz 

Oleniacz, Genowefa Szawara, Eugeniusz Malak, Mieczysław Płonka oraz Burmistrz   

Janusz Skotnicki.  

W wyniku dyskusji radni poparli pomysł pana Prezesa o stworzeniu odrębnej spółki do 

obsługi inteligentnego opomiarowania wody.    

 

Ad.5. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV.235.17 Rady Miejskiej w Tyczynie 

z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Tyczyn na lata 2016-2022”. 

- Przedstawiciel firmy „Eurogrant” Lucyna Krupa-Szado powiedziała, że Urząd Marszał-

kowski 18 maja br. opublikował wytyczne do przygotowania programów rewitalizacji.   

Aktualizacja polega na uszczegółowieniu i rozszerzeniu już istniejących zapisów   

w Programie. Zgodnie z wytycznymi z Instrukcji przygotowania programów rewitalizacji 

w zakresie wsparcia w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa   

Podkarpackiego na lata 2014-2020 Program został skorygowany i poprawiony.   

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVII.249.17 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV.235.17   

Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Tyczyn na lata 2016-2022”.  

 

Ad.6. Informacja o realizacji zadań za 2016 r. przez instytucje kultury.  

Radni po wysłuchaniu informacji z działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki   

Publicznej w Tyczynie w Tyczynie za 2016 r. – nie wnieśli uwag.  

- Dyrektor M-GOK, Zofia Matys przedstawiła informację z działalności Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Tyczynie za 2016 r.  

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. wysłuchała sprawozdania z działalności   

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Tyczynie za 2016 r. i nie wniosła uwag. 

Radni wysłuchali informacji z działalności M-GOK w Tyczynie za 2016 r. – nie wnieśli 

uwag. 

- P.o. Dyrektora MiGBP Monika Dziadura przedstawiła informację z działalności MiGBP 

w Tyczynie za 2015 r. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. wysłuchała sprawozdania z działalności 

Miejskiej i Gminnej Biblioteki  Publicznej  w Tyczynie za 2016 r. i nie wniosła uwag.  

 

Ad. 7. Uchwała: w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego     

Gminy Tyczyn za 2016 r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn   

za 2016 r. 
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- Przewodniczący poprosił panią Barbarę Matułę Skarbnika Gminy o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o złożonym sprawozdaniu.  

- Skarbnik Gminy, B. Matuła odczytała Uchwałę Nr I/41/2017 z dnia 15 maja 2017 r. skła-

du Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Tyczyna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r.  

Skład orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożone sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2016 r. z uwzględnieniem uwagi zawartej w uzasadnieniu.  

- Przewodniczący powiedział, że każdy radny zapoznał się ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2016 r. na komisjach zgodnie z ich właściwościami.   

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Oleniacz odczytał opinię Komisji Rewizyjnej   

dotyczącą wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2016 r. oraz sprawozdania finansowego 

za 2016 r. przyjętą na posiedzeniu Komisji w dniu 17 maja 2017 r. w głosowaniu   

jawnym. Opinię przyjęto następującym stosunkiem głosów: za przyjęciem opinii 5 głosów, 

przeciwko przyjęciu opinii 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów.  

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek, poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn 

za 2016 r. w części dotyczącej właściwości Komisji. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 24 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn 

za 2016 r. w części dotyczącej właściwości Komisji. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt  

 uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy   

Tyczyn za 2016 r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Tyczyn za 2016 r.  

Przewodniczący powiedział, że Komisje stałe Rady Miejskiej sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy Tyczyn za 2016 r.  przyjęły bez uwag.  

Przerwa od godz. 11.00 do godz. 11.10.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania. Powiedział, że   

na komisjach był omówiony i analizowany każdy dział budżetu gminy pod względem   

celowości, legalność rzetelności. 

Radny T. Oleniacz zapytał o przyczynę zmniejszenia ilości hektarów gruntów pozostałych 

i wzrost długości dróg gminnych.  

- Pracownik UM Stanisław Frączek wyjaśnił, że w związku z przekwalifikowaniem dróg 

wewnętrznych na drogi publiczne wzrosła nam długość dróg gminnych o ok. 25 km.  

- Skarbnik Gminy Barbara Matuła wyjaśniła, że zwiększenie ilości hektarów gruntów   

pozostałych wynika z przekwalifikowania działek rolnych, które przeznaczone zostały na 

poszerzenie dróg, a obecnie weszły w pozycję grunty pozostałe.      

Przewodniczący powiedział m.in.:, że przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2016 r. otrzymało pozytywną opinię RIO, Komisji Rewizyjnej oraz komisji stałych Rady. 

Rok 2016 był dla gminy rokiem ciekawym  inwestycyjnie. Gospodarcze zadania wykony-

wane były przede wszystkim ze środków własnych, powodziowych i dotacji zewnętrznych. 

Uchwała budżetowa na 2016 r. zakładała nakłady inwestycyjne na poziomie 4.279.414,29 

zł, tj. 13,14% planu wydatków a, po zmianach 6.168.471,32; wykonanie 5.787.627,90 zł, 

tj. 13,61% zrealizowanych wydatków. Od kilku lat realizacja dochodów kształtuje się   

w przedziale 27,5 mln do 31 mln zł. W 2016 roku pojawiło się nowe źródło – wsparcie dla 

rodzin w ramach programu 500+, które spowodowało wzrost dochodów o ponad 6,8 mln 

zł, zaś wykonanie dochodów przekroczyło 41,8 mln zł. Dodał, że w dalszym ciągu głów-

nymi źródłami dochodów gminy są subwencje i dotacje oraz udziały gminy w podatkach 
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będących dochodem budżetu państwa. Istotną pozycją w dochodach na finansowanie   

zadań własnych jest udział w podatkach stanowiących dochód budżetu. W 2016 r  przekro-

czył 7,4 mln zł (w 2015 - 6,1 mln, w 2014 -5,0 mln). Dodał, że struktura dochodów przed-

stawia się następująco: transport i łączność 1.101.479,63 zł, gospodarka mieszkaniowa 

400.000,00 zł, administracja publiczna 109.876,00 zł, dochody od osób prawnych,   

fizycznych i jednostek nieposiadających osobowości prawnej 11.273.631,00 - 26,9%,   

różne rozliczenia (subwencja) 14. 537.976,27 zł - 34,7%} ok. 37,5 mln zł, pomoc społecz-

na 11.921.071,99 zł - 28,5% oraz gospodarka komunalna 940.974,00 zł. Plan wydatków 

wynosi 32.544.437,31 zł, a po zmianach 43.301.195,78 zł, natomiast wykonanie zamknęło 

się w kwocie 42.513.120,06 zł. 

Niezmiennie od lat główną pozycją wydatków są wydatki bieżące (wynagrodzenia, 

wydatki statutowe, świadczenia, dotacje, obsługa długu), na które przeznaczono:  

w roku 2016 36.725.492 zł,  co stanowi 86,30% wydatków ogółem, 

w roku 2015    27.472.748 zł, co stanowi 84,90%  wydatków ogółem, 

w roku 2014    26.972.848 zł,  co stanowi 87,76%  wydatków ogółem, 

w roku 2013   26.424.218 zł,  co stanowi  88,00%  wydatków ogółem. 

Na majątkowe wydatki przeznaczono 5.787.627 zł, co stanowi około 13,6% wydatków 

ogółem. W ostatnich latach udział wydatków majątkowych kształtował się w przedziale od 

11,88% do 13,2%. Jeżeli przyjmiemy, że celem działania organów samorządowych jest 

między innymi rozwój i modernizacja gminy, to zaznaczające się zmiany proporcji między 

wydatkami bieżącymi a majątkowymi są korzystne.  

Ważnym elementem działalności Burmistrza jest racjonalne gospodarowanie środkami   

i bezpieczny poziom zadłużenia gminy, które w 2016 w stosunku do 2015 r  zwiększyło się 

kwotowo do ok. 17,5 mln zł, odnotowując spadek w stosunku do wykonanych dochodów 

do poziomu niespełna 42%. W 2015 r. zadłużenie  osiągnęło  poziom 55,29% wykonanych 

dochodów. Z analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r. wynika: 

1)  znaczny przyrost elementów infrastruktury drogowej i liniowej: 

a) 4023 mb wodociągów o różnych średnicach wobec 3261 mb  w 2015 r. 

b) 9778 mb zmodernizowanych dróg gminnych wobec 4669 mb w 2015 r. 

i 1002 mb w roku 2014), 

c) 1989 mb chodników przy drogach powiatowych, gminnych i do obiektów 

sportowych  wobec1254 mb w 2015 r.  

d)  2679 mb kanalizacji (różne średnice) wobec 1922 mb  w 2015 i tylko 348 mb+188 

mb przyłączy w roku 2014.  

2)  bardzo duża ilość zadań inwestycyjnych zrealizowanych w ciągu roku (64); 

3)  bardzo wyraźny wzrost dochodów i wydatków gminy (ponad 6,8mln zł) wskutek 

wdrożenia rządowego programu pomocy rodzinie 500+; 

4)  spadek zadłużenia gminy w relacji do wykonanych dochodów w stosunku do roku 

2015 o ponad 13 punktów procentowych; 

5)  mały udział środków  zewnętrznych,  zwłaszcza unijnych, w zrealizowanych zadaniach 

inwestycyjnych; 

6)  niewielki przyrost gruntów komunalnych w wyniku komunalizacji terenów 

stanowiących zasób Skarbu Państwa ( 5,54 ha); 

7)  bardzo wyraźny wzrost łącznej długości dróg z 78344 mb do 103.284 mb (24 940 mb 

tj. o ok.32%); 

8)  zaskakująco duży spadek w ciągu roku gruntów rolnych gminy z ponad 61 ha (2015 r.) 

do 26,5 ha (2016).  

9) nieznaczna nadwyżka wpływów za gospodarowanie odpadami nad wydatkami za  

odbieranie i zagospodarowanie odpadów  przekraczająca 5 tys. zł. 

Na uwagę zasługuje: 
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a) budowa boiska wielofunkcyjnego w Matysówce. Boiska wielofunkcyjne są 

wybudowane przy każdej szkole podstawowej, 

b) przebudowa linii nn  wraz z montażem lamp oświetleniowych przy ul. Rynek   

w Tyczynie (element rewitalizacji), 

c) podjęcie działań przygotowujących termomodernizację 7 obiektów użyteczności 

publicznej na terenie gminy, 

d) włączenie PGK Eko – Strug Tyczyn w realizację zadań z zakresu gospodarki 

wodno-ściekowej, 

e) podjęcie działań przygotowujących budowę sal gimnastycznych przy szkołach 

podstawowych w Matysówce i Kielnarowej, 

f) uregulowanie formalno-prawne działki w Hermanowej, przeznaczonej na potrzeby 

boiska sportowego LKS Herman Hermanowa. 

Powiedział również, że w procesie dynamizowania rozwoju gospodarczego i społecznego 

gminy warto: 

1) kontynuować skuteczne pozyskiwanie środków zewnętrznych na potrzeby inwestycyjne 

gminy; 

2) wykorzystać potencjał społeczny mieszkańców poprzez: 

a) organizacje pozarządowe, 

b) grupy nieformalne, 

c) inne, 

3) dokonać analizy stanu organizacji placówek instytucji kultury, w tym: 

a) ocenę  bazy lokalowej+ potrzeby w tym zakresie, 

b)  wyposażenie w niezbędny sprzęt i środki techniczne przydatne do realizowanych 

zadań, 

c) kierunki zmian w  działalności instytucji kultury wynikające z aktualnych potrzeb 

4) rozważyć-w ochronie  zdrowia- podjęcie działań adresowanych do mieszkańców naszej 

gminy w ramach profilaktyki zdrowotnej, 

5) w oświacie: 

a)  kontynuować proces  modernizacji bazy lokalowej, w tym sal gimnastycznych 

b)  nadal uatrakcyjniać ofertę edukacyjną szkół,  

c)  zwiększać dostęp dzieci do wydłużonej opieki w placówkach oświatowych,  

6) zwiększyć działania na rzecz kultury fizycznej i sportu;  

7) podjąć różne formy promocji gminy.  

Na koniec dodał, że przedstawiając powyższe uwagi do sprawozdania chciał,   

aby z obszernego i merytorycznego materiału wyciągnąć właściwe wnioski na przyszłość, 

by sprostać oczekiwaniom i potrzebom mieszkańców Gminy.  

Wobec wyczerpania listy dyskutantów Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVII.250.17 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia   

sprawozdania finansowego Gminy Tyczyn za 2016 r. oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Tyczyn za 2016 r. 

 

Ad.8. Uchwała: w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r. 

- Przewodniczący, poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Tomasza Oleniacza   

o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenia absolutorium dla Burmistrza   

Tyczyna za 2016 r.  

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, T. Oleniacz odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 

dotyczący absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r. przyjęty na posiedzeniu   

Komisji w dniu 17 maja 2016 r. Wniosek przyjęto następującym stosunkiem głosów:   

za wystąpieniem z wnioskiem o udzielenie absolutorium głosowało 5 członków Komisji; 
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za nie wystąpieniem z wnioskiem o udzielenie absolutorium 0 głosów; wstrzymujących się   

0 głosów. Następnie T. Oleniacz odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej   

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielnie absolutorium dla   

Burmistrza Tyczyna za 2016 r. podjętą  uchwałą Nr I/10/2017 z dnia 19 maja 2017 r.   

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie. Skład orzekający 

RIO pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tyczynie   

o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r.  

- Przewodniczący poinformował radnych, że głosowanie uchwały w sprawie udzielenie 

absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r. odbywa się w sposób jawny, bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady zgodnie z art.28a ust.2 ustawy o samorzą-

dzie gminnym, czyli: przyjęcie uchwały o udzielenie absolutorium wymaga uzyskania   

takiej liczby głosów, która przewyższa połowę ustawowego składu rady.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

udzielenie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna za 2016 r.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”  – 

podjęła uchwałę Nr XXXVII.251.17 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Tyczyna 

za 2016 r. 

 

Ad.9. Uchwała: w sprawie przystąpienia do sporządzenia IV Zmiany Studium             

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

- Pracownik UM Krzysztof Zawiła powiedział, że celem opracowania IV zmiany studium 

jest potrzeba wskazania na części obszarów rolnego i rolno-leśnego oznaczonego odpo-

wiednio symbolami: R – strefa rolniczej przestrzeni produkcyjnej i RL – strefa o przewa-

dze gruntów odpowiednich do zalesienia, terenów możliwych do przeznaczenia pod   

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z możliwością dopuszczenia usług nieuciążliwych. 

Powierzchnia terenu objętego IV zmianą Studium wynosi 0,5875 ha. 

Potrzeba zmiany studium dla określonych obszarów (terenów) wynika z konieczności   

dostosowania jego zapisów do obecnych potrzeb mieszkaniowych w miejscowości Kielna-

rowa, w związku ze zgłoszonym wnioskiem. 

W odniesieniu do części obszarów rolnego i rolno-leśnego oznaczonych odpowiednio 

symbolami R i RL zachodzi, zatem potrzeba wskazania terenów możliwych do przezna-

czenia na wyżej wymieniony cel. 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia IV Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy i Miasta Tyczyn. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVII.252.17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia   

IV Zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy i Miasta Tyczyn. 

 

Ad.10. Uchwała: w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu                    

Podkarpackiemu w zakresie utrzymania chodników/ścieżek rowerowych przy drodze   

wojewódzkiej. 

- Pracownik UM Stanisław Frączek wyjaśnił, że podział kosztów budowy chodnika,   

tj. 60% Województwo Podkarpackie, 40% Gmina Tyczyn, uzależniony był od przyjęcia 

przez gminę zimowego i letniego utrzymania chodnika na 5 lat, czyli na czas trwania   

projektu. Przedstawił zasady finansowania przez gminę zimowego i letniego utrzymania 

chodnika przy drodze wojewódzkiej. W każdym roku trwania projektu na zimowe i letnie 

utrzymanie chodnika przeznacza się po 3.000,00 zł każdego roku. 
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- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki poinformował, że Komisja na posiedze-

niu w dniu 25 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu w zakresie utrzymania chodni-

ków/ścieżek rowerowych przy drodze wojewódzkiej. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – 

podjęła uchwałę Nr XXXVII.253.17 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Woje-

wództwu Podkarpackiemu w zakresie utrzymania chodników/ścieżek rowerowych 

przy drodze wojewódzkiej. 

 

Ad.11. Uchwała: zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r.  

- Skarbnik Gminy Barbara Matuła przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. Powiedziała m.in:. zwiększa się dochody budżetu 

gminy o kwotę 314.686,76 zł, z tytułu: refundacji dotacji z RPOWP na lata 2014–2020   

w kwocie 270.748,68 zł, wpływów zaliczki alimentacyjnej 4.856,23 zł, wpływów funduszu 

alimentacyjnego 11.478,53 zł, wpływy nienależnie pobranych świadczeń 27.603,32 zł. 

Natomiast zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 556.681,08 zł, w tym na: przebu-

dowę dróg gminnych 470.000,00 zł, zwrot do budżetu państwa nienależnie pobranych  

świadczeń wraz z odsetkami  27.603,32 zł, pokrycie kosztów podejmowania działań wobec 

dłużników alimentacyjnych 16.334,76 zł, wymianę pokrycia dachowego na budynku 

Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Hermanowej Czerwonkach        

38.000,00 zł, składkę dla Stowarzyszenia Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego          

4.743,00 zł. Dodała, że zwiększa się przychody budżetu gminy o kwotę 241.994,32 zł,   

w tym: wolne środki, jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym; ustala 

się deficyt budżetu gminy w wysokości 4.843.851,00 zł, który zostanie pokryty: przycho-

dami z emisji obligacji w kwocie 2.958.411,12 zł, zaciągniętą pożyczką w kwocie 

1.195.000,00 zł oraz wolnymi środkami w kwocie 690.439,88 zł. Powiedziała również, że 

ustala się przychody budżetu gminy w wysokości 6.113.439,88 zł; zwiększa się dotacje 

udzielone z budżetu podmiotom należącym i nienależącym do sektora finansów publicz-

nych o kwotę 2.900,00 zł oraz dokonuje się przeniesień planowanych wydatków zgodnie   

z klasyfikacją budżetową.  

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 maja br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”   

– podjęła uchwałę Nr XXXVI.254.17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy   

Tyczyn na 2017 r. 

 

Ad.12. Uchwała: ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Tyczyna. 

- Przewodniczący powiedział, że wraz z wiceprzewodniczącą oraz przewodniczącymi   

stałych komisji Rady Miejskiej podjęli decyzję o zmianie wynagrodzenia dla Burmistrza 

Tyczyna. Wyjaśnił, że decyzję podjęli w związku z oceną stałych komisji RM o sprawoz-

daniu z wykonania budżetu za 2016 r.;  rezygnacją obsady stanowiska zastępcy burmistrza, 

przejmując wiele jego zadań na siebie, co spowodowało znaczne oszczędności finansowe 

w ciągu roku; skutecznymi działaniami na rzecz pozyskania środków zewnętrznych na 

realizację potrzeb inwestycyjnych gminy: w 2016 r.; skuteczne działania w pozyskiwaniu 

środków zewnętrznych na inwestycje gminne.  

 

O godzinie 12.25 wyszli z obrad sesji radni: Ryszard Fornal, Ryszard Kaczor oraz   

Przewodniczący Zarządu Osiedla Jan Napora. 
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Ad.13. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, m.in., że: 

- odbył się przetarg na realizację programu e- urząd,  

- rozpoczęta zastała termomodernizacja budynków użyteczności publicznej gminy (Dom 

Ludowy w Matysówce, Dom Ludowy i OSP w Hermanowej, OSP Kielnarowa, budynek 

przy ul. Św. Krzyża 14),  

- odbył się konkurs na dyrektorów szkół podstawowych w Borku Starym i Kielnarowej.   

W Borku Starym ponownie został dyrektorem pan Lucjan Osiadł, w Hermanowej konkurs 

wygrała pani Elżbieta Rożek, obecnie wicedyrektor Gimnazjum w Tyczynie.  

- przez gminę przebiegał Ultramaraton Podkarpacki, 

- przedstawił godziny otwarcia świetlic w szkołach na terenie gminy, 

- zagospodarowano tereny zielone w rynku po wyciętych drzewach, 

- Starostwo Powiatowe otrzymało środki na przebudowę mostu na rzece Strug w Borku 

Starym przy cmentarzu. 

 

 Ad.14. Sprawy różne, wolne wnioski. 

- Radny T. Chlebek zapytał, czy za reklamy w „Głosie Tyczyna” pobierane są opłaty. 

- Burmistrz wyjaśnił, że za reklamy pobieramy opłaty. 

- Sołtys wsi Danuta Szyszka poprosiła, aby kompleksowo wyremontować salę w Domu 

Ludowym w Matysówce, kiedy będą na ten cel środki finansowe. Powiedziała również, że 

mieszkańcy Matysówki proszą o dołożenie 2 kursów autobusu linii nr 5 lub   

o wydłużenie 2 kursów linii nr 18 MPK do Matysówki w godzinach wieczornych.  

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że jest to słuszna uwaga i rozważy ta propozycję.   

Natomiast, jeżeli chodzi o kusy autobusów to porozmawia z panią Kowalską z ZTM.  

- Członek MRGT Bogdan Szura zaproponował zakup dronów do kontroli czystości powie-

trza nad gmina Tyczyn.  

- Przewodniczący powiedział, że jest to dobry pomysł na walkę ze smogiem, ale do tego 

tematu trzeba się przygotować.   

Poprosił radnych o naniesienie poprawek w oświadczeniach majątkowych.  

 

Ad.15. Zapytania i interpelacje – brak. 

O godzinie 12.50 z obrad sesji wyszedł radny Adrian Kocór. 

 

Ad.16. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji.  

- Radny Tomasz Oleniacz otrzymał odpowiedź na wniosek na piśmie.  

 

Ad.17. Głosowanie wniosków.  

Wniosek nr 1  

Zgłoszony przez Komisję Infrastruktury i Środowiska – naprawienie (poprawienie   

betonów) przepustu przy drodze gminnej Matysówka Nr 179 (Młyn Boczna) odprowadza-

jącego wodę z drogi powiatowej w Matysówce”.    

Rada w obecności 12 członków – 12 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciwnych” oraz   

0 głosach „wstrzymujących się” – przegłosowała wniosek.  

 

Wniosek nr 2.  

Zgłoszony przez Komisję Rewizyjną „O przeprowadzenie kontroli w zakresie rozliczania 

się mieszkańców z ilości przekazywanych ścieków z posesji nieprzyłączonych do kanali-

zacji na terenie Gminy Tyczyn i przekazanie informacji w tym zakresie Radzie Miejskiej”. 

Rada w obecności 12 członków – 12 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciwnych” oraz   

0 głosach „wstrzymujących się” – przegłosowała wniosek.  
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Wniosek nr 3   

Zgłoszony przez radnego Tomasza Oleniacza „Wnioskuję o wystąpienie Burmistrza, jako 

osoby reprezentującej Gminę w spółce „Scientia” Sp. z o.o. z wnioskiem o wywiązanie się 

z obowiązku Spółki zgłoszenia do KRS podniesienia kapitału założycielskiego spółki. 

Rada w obecności 12 członków – 11 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciwnych” oraz   

1 głosie „wstrzymującym się” – przegłosowała wniosek.  

 

Ad.18. Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Adam Skowroński   

o godz. 13.15 zamknął XXXVII sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  

 
Protokołowała:  

Dorota Michalak   

 

 

 

      Przewodniczył  

     Przewodniczący Rady Miejskiej  

 

      Adam Skowroński 
 

 

 

 

 

Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 26 maja 2017 r. zarejestrowany 

został na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  

 

 

 


